
 
12. december 2023 

Dagsorden for bestyrelsesmøde i Nakskov Gymnasium og HF’s bestyrelse  

tirsdag den 12. december 2023 kl. 16.15 

i lokale 268 

I forlængelse af mødet serveres en juleplatte. 

 

Eventuelle afbud til rektor via le@nakskov-gym.dk senest mandag den 11. december kl. 12.00 

Deltagere: 

 

Gert Meyer Madsen, Steffen Rasmussen, Uffe Stein, Morten 

Nielsen, Betina Siegvardsen, Tine Muxoll Fatum, Nicolai Privrat, 

Anders Koch Hansen, Matilde Hartkopp, Katrine Koch Hansen. 

 

Uddannelsesleder Thomas Andrés Krag, samt uddannelseschef 

Lars Bo Christensen deltager under hele mødet som sekretærer. 

 

 

Fraværende: 

 

Morten Nielsen havde på forhånd meldt afbud. 

 

 

 

 

 

 

mailto:le@nakskov-gym.dk


 

Dagsorden Bilag Sagsfremstilling Art/indstilling 

1. Referat fra 

bestyrelsesmøde d. 

12. september 

 Referatet er udsendt d. 

27. september. Rektor 

har ikke modtaget nogen 

kommentarer, og 

referatet anses derfor 

som godkendt. 

Ingen bemærkninger. 

 

Referatet er godkendt. 

2. Rektors første år  Formand og rektor 

orienterer. 

Der er gået lidt over et år med Lars Erik Petersen som rektor. 

 

Formand og rektor har haft en evaluering af rektors første år. 

 

Formanden er ærgerlig over, at skolens økonomiske beskaffenhed i 

2022 ikke var som forventet. Dette har påvirket, hvad rektor har 

skullet fokusere på. Formanden er tilfreds med rektors og den 

øvrige ledelses indsats i den forbindelse. 

 

Rektor opfatter sit første år som et genopretningsår i forhold til 

økonomien, der også har påvirket 2023, men 2024 bliver et 

udviklingsår. 

 

Bestyrelsesformanden roste derudover ledelsens arbejde med 

indsatsaftalen på hf og med drøftelserne med CELF. 

 

Rektor har været glad for samarbejdet med bestyrelsesformanden 

og med bestyrelsen generelt. 

 

Herudover roste rektor sin ledelsesgruppe. 

 

Øvrige eksterne medlemmer roste rektors indsats for at løfte 

samarbejdet blandt lærerne og for at løfte skolens arbejde med 

kvalitetsarbejdet m.v. 



3. Kvalitetssikring 

 

• Status på 

kvalitetsarbejdet 

 

01 Uddannelsesleder 

Thomas Krag orienterer. 

Thomas Krag gennemgik bilag 1 for bestyrelsen. 

 

Bestyrelsen spurgte ind til forholdet mellem studieretningen Samf 

A – Eng A og øvrige studieretninger og elevernes valg af disse. 

 

Uddannelsesleder og rektor uddybede punktet for bestyrelsen. 

 

Bettina Sigvardsen satte punktet i perspektiv af matematikniveauet 

fra grundskolen – og det på nationalt plan generelt lave 

matematikfaglige niveau. 

 

Uddannelseschef Lars Bo Christensen supplerede med forholdene 

omkring NV i grundforløbet, der med et meget lille omfang af 

undervisningstid gør det svært at sælge naturvidenskabsfagene. 

 

Elevrepræsentanterne bød ind med perspektiver omkring synet på 

matematik i forhold til naturvidenskabsfagene. Hvis eleverne ser 

matematik som et funktionsfag i naturvidenskabsfagene vil det 

hjælpe på at afskrække elever vedrørende matematik – samt i 

forhold til valget af naturvidenskabelige studieretninger. 

Elevrepræsentanterne pegede også på, at små hold og 

niveaudifferentiering på stx vil hjælpe. 

 

Afrapporteringen tages til efterretning. 

 

4. Status på 

ansøgningen om 

udlæg af HHX og 

HTX til Nakskov 

Gymnasium & HF 

 Rektor orienterer om 

status. 

Bestyrelsesformanden oplyser, at skolen har fået godkendt sin 

ansøgning. 

 

Betingelserne blev gennemgået af bestyrelsesformanden. 

 

Bestyrelsesformanden mener, at bestyrelsen skal forholde sig til de 

overordnede rammer i forhold til økonomien og hvordan det kan 

blive transparent, hvilke økonomiske konsekvenser forsøget får. 

 



Rektor uddyber godkendelsen. 

 

Rektor og bestyrelsesformanden er tilfredse. 

 

Rektor gjorde opmærksom på, at Danske Regioner har lavet et 

udspil, der omhandler sikringen af de gymnasiale uddannelser i 

provinsen i Danmark. Regionen har lånt ideer fra skolens 

ansøgning. 

https://www.regioner.dk/services/nyheder/2023/oktober/flere-

campus-skal-sikre-uddannelsesmuligheder-til-unge-i-hele-landet/ 

 

Bestyrelsen drøftede økonomien i udlæg og forsøg. 

 

Bestyrelsen drøftede indstillinger til ledelsens forhandlinger med 

CELF. Bestyrelsen betonede, at overdragelsesaftalen med CELF 

ikke må være en økonomisk udfordring for NGHF. 

 

Bestyrelsen drøftede både de kortsigtede og langsigtede 

driftsmæssige, pædagogiske og strategiske perspektiver i STUK’s 

godkendelse af skolens ansøgning.  

 

 

Skolen skal udover at leve op til godkendelsen også leve op til 

ansøgningens løfter om de pædagogiske og didaktiske perspektiver 

i at køre hhx- og htx-uddannelserne. Bestyrelsen skal digitalt have 

eftersendt både ansøgning og STUKs godkendelse. 

 

5. Navneændring  Da Nakskov Gymnasium 

& HF fra august 2024 

sandsynligvis udbyder de 

fire gymnasiale 

uddannelser, indstiller 

ledelsen til at starte en 

proces vedrørende 

Bestyrelsen drøftede perspektiverne i en eventuel navneændring. 

 

Bestyrelsen bad ledelsen arbejde videre med overvejelserne og 

understregede vigtigheden af at inddrage eleverne. 

 

https://www.regioner.dk/services/nyheder/2023/oktober/flere-campus-skal-sikre-uddannelsesmuligheder-til-unge-i-hele-landet/
https://www.regioner.dk/services/nyheder/2023/oktober/flere-campus-skal-sikre-uddannelsesmuligheder-til-unge-i-hele-landet/


ændringen af 

institutionens navn fra 

Nakskov Gymnasium & 

HF, til Nakskov 

Gymnasium. 

6. Budgetopfølgning Bilag 

udleveres 

på mødet 

Rektor orienterer. Rektor gennemgik budgetopfølgningen for 2023. 

Budgetopfølgningen bærer præg af, at 2023 er et genoprettelsesår. 

 

Der forventes et underskud på ca. 500.000 kr. 

 

Bestyrelsesformanden kommenterede budgetopfølgningen. 

 

Bestyrelsen tog budgetopfølgningen til efterretning. 

 

7. Budget 2024 Bilag 

udleveres 

på mødet 

Finansloven for 2024, 

forlænger 

udkantstilskuddet på kr. 

500.000 til 2027.  

Budgettet er alene 

udarbejdet ud fra 

Nakskov Gymnasium & 

HF. Når godkendelsen af 

skolens ansøgning 

foreligger, udarbejdes et 

nyt budget. 

Rektor gennemgår 2024 budgetforslaget for skolen. 

 

Bestyrelsen drøftede budgettet. 

 

Bestyrelsen ønsker, at rektor korrigerer tallene omkring hf i 

Maribo, så de bliver mere retvisende. 

 

Bestyrelsen ønsker, at markedsføringsposten korrigeres. 

 

Bestyrelsen godkender budgetforslaget 2024. 

 

Bestyrelsen ønsker et revideret budgetforslag til næste 

bestyrelsesmøde, der tager højde for indoptagelsen af hhx- og htx-

uddannelserne. 

 

8. Klassekvotient for 

1.stx og 1.hf. 

 Stx: 24,5 

Hf-Nakskov: 23,5 

HF-Maribo: 18,5 

Bestyrelsen tager rektors orientering til efterretning. 



9. Åbent Hus  02 Skolen holder Åbent hus 

d. 25. januar kl. 19.00-

21.00. Se vedlagte flyer. 

Bestyrelsen beder rektor om at tilpasse markedsføringen til 

arrangementet, så det passer til skolens nye situation vedrørende 

hhx- og htx-uddannelserne. 

 

10. Årlig gennemgang 

af 

forretningsordenen 

i henhold til §11 

03 Bestyrelsen er forpligtet 

til at genoverveje 

forretningsordenen en 

gang om året. 

Bestyrelsen havde hjemmefra gennemgået forretningsordenen med 

henblik på eventuelle justeringer. 

 

Ændrings- og justeringsforslag blev gennemgået. 

11. Orientering fra 

formanden 

 a. Samarbejdet med 

Maribo Gymnasium 

b. STUKs 

bestyrelseskonference 

Bestyrelsen tog bestyrelsesformandens orientering til efterretning. 

12. Orientering fra 

rektor 

 a. Studieretningsvalget 

b. Fester 

c. Campussamarbejdet 

Studieretningsvalg: Eng A-Samf A: 28, Mat A-Eng A: 4, Eng A -

MU A: 2, Eng A- Fra A- Ty B: 2, Bio A- Ke B: 12. 

 

Fest- og elevaktivitetsudvalgene fungerer godt og rektor har et godt 

samarbejde med dem og har inviteret til flere initiativer fra 

eleverne. 

 

Nakskov Akademi: Absalon er meget interesseret. 

CELF og VUC er interesserede i projektledelsesposten – NGHF er 

ikke. 

Midler fra regionen ca. 600.000 kr. 

 

Orienteringen tages til efterretning. 

 

13. Orientering fra 

elevrådet 

  Elevrådet har lige afholdt elevrådsdag. 

 

Elevrådet har større opbakning i år i forhold til sidste skoleår. 

 

Elevrådet vil gerne udarbejde en klimauge. 

 

Elevrådet ønsker et indretningsudvalg. 

 



Elevrådsformanden har underskrevet et brev fra DGS til regeringen 

vedrørende at gøre indsigelser mod afskaffelsen af det særlige 

udkantstilskud på 500.000 kr. 

 

Orienteringen tages til efterretning. 

 

14. Orientering fra 

medarbejderne 

  Besparelserne kan mærkes blandt medarbejderne. 

 

Lærerne oplever at skulle løbe stærkere. 

 

Orienteringen af medarbejderne om ansøgning og godkendelse skal 

intensiveres og de skal nu inddrages m.m. 

 

Orientering tages til efterretning. 

 

15. Forslag til 

mødedatoer 2024 

 12. marts, 28. maj, 10. 

september, 10. december 

Datoerne fastholdes. 

16. Eventuelt   Bestyrelsesformanden bad rektor om at justerer skolens strategi for 

finansiel risikostyring. 

 

Formanden takker for samarbejdet i bestyrelsen og roser ledelsen 

og medarbejderne for deres fine indsats. 

 

Der ønskes god jul og godt nytår. 

 

17. Næste møde  12. marts 2024  

 

 

 


